



## 2021 POLARIS MUSIC PRIZE SHORT LIST IS HERE

**TORONTO, ON – July 15, 2021** – The Polaris Music Prize, presented by [CBC Music](#), has unveiled the 10 albums on the 2021 Short List.

The 2021 Polaris Music Prize Short List is:

Leanne Betasamosake Simpson – *Theory of Ice*  
Cadence Weapon – *Parallel World*  
DijahSB – *Head Above The Waters*  
Dominique Fils-Aimé – *Three Little Words*  
Mustafa – *When Smoke Rises*  
The OBGMs – *The Ends*  
Klô Pelgag – *Notre-Dame-des-Sept-Douleurs*  
TOBi – *Elements Vol. 1*  
The Weather Station – *Ignorance*  
Zoon – *Bleached Wavves*

*“This year’s Short List is an excellent snapshot of artists on the genreless, limitless vanguard of Canadian music. Congratulations to the nominees and thank you to our devoted community of jurors for their time and care spent crafting this list. After the year everyone’s had, we all could use a moment of reprieve. Consider this your invitation to give all 10 remarkable albums a generous spin,”* said Polaris jury foreperson Melissa Vincent.

The new nominees were revealed during the *Polaris Short List Special*, which aired earlier today across Canada via CBC Music and [CBC Listen](#). Hosted by A. Harmony, the special featured music from the Short List nominees as well as in-depth interviews with CBC personalities and Polaris jurors. An encore broadcast of the special will air on CBC Music, Sunday, July 18 at 6 p.m.

With the announcement of the 10 nominated albums CBC Music is kicking off the Short List Summer, a sprawling, season-long deep dive into the nominated records and the artists who made them.

This Short List Summer will include the Polaris Spotlight, an editorial series diving into each of the short-listed artists and their nominated albums, beginning Tuesday, July 20. This will be capped every Sunday with a one-hour CBC Music radio special called *The Ten*, starting Sunday, July 25. Each week, the show will

take an in-depth look at one of the 10 nominated albums in the lead-up to the 2021 Polaris Prize winner announcement. Follow CBC Music on [Instagram](#), [TikTok](#), [Twitter](#) and [Facebook](#) for more Polaris Music Prize content that will explore the Short List albums and the artists behind them.

### **Polaris Short List Summer 2021 Calendar**

**Tuesday, July 20** – Polaris Spotlight: Cadence Weapon's *Parallel World* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, July 25** – *The Ten: Cadence Weapon* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, July 27** – Polaris Spotlight: Leanne Betasamosake Simpson's *Theory of Ice* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, August 1** – *The Ten: Leanne Betasamosake Simpson* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, August 3** – Polaris Spotlight: TOBi's *Elements Vol. 1* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, August 8** – *The Ten: TOBi* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, August 10** – Polaris Spotlight: Klô Pelgag's *Notre-Dame-des-Sept-Douleurs* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, August 15** – *The Ten: Klô Pelgag* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, August 17** – Polaris Spotlight: Dominique Fils-Aimé's *Three Little Words* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, August 22** – *The Ten: Dominique Fils-Aimé* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, August 24** – Polaris Spotlight: DijahSB's *Head Above The Waters* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, August 29** – *The Ten: DijahSB* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, August 31** – Polaris Spotlight: Zoon's *Bleached Wavves* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, September 5** – *The Ten: Zoon* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, September 7** – Polaris Spotlight: The OBGMs' *The Ends* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, September 12** – *The Ten: The OBGMs* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, September 14** – Polaris Spotlight: Mustafa's *When Smoke Rises* on CBCMusic.ca/polaris

**Sunday, September 19** – *The Ten: Mustafa* broadcast on CBC Music and CBC Listen

**Tuesday, September 21** – Polaris Spotlight: The Weather Station's *Ignorance* on [CBCMusic.ca/polaris](https://CBCMusic.ca/polaris)

**Sunday, September 26** – *The Ten: The Weather Station* broadcast on CBC Music and CBC Listen

Due to the continued uncertainty around returns to public gatherings, Polaris has chosen to not host a winner Gala event this year. More details about the 2021 Polaris Music Prize winner reveal on September 27, 2021 will be announced in the coming weeks.

The Polaris Music Prize awards \$50,000 to the artist who creates the Canadian Album of the Year, judged solely on artistic merit, without consideration for genre or record sales. Additionally, the nine other nominated acts whose albums make the 2021 Short List will receive \$3,000 each courtesy of [Slaight Music](#). New for 2021, Polaris Music Prize has partnered with Play MPE to award the winning artist with a global music promotion distribution package for one release (single or album) worth up to \$3,025 CAD. Play MPE will also gift all nine remaining Short List artists with distribution packages worth up to \$1,000 CAD each.

Albums eligible for 2021 Polaris Music Prize consideration must be released between May 1, 2020 and May 31, 2021. An independent jury of music journalists, broadcasters and bloggers from across Canada determines the [Long List](#) and [Short List](#). Eleven people from the larger jury pool are then chosen to serve on the Grand Jury. This Grand Jury will select the Polaris Music Prize winner.

The past winners are Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy / Owen Pallett (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

### **About the Polaris Music Prize**

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. [www.polarismusicprize.ca](http://www.polarismusicprize.ca)

### **About**

### **CBC/Radio-Canada**

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown

entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We also deliver content in Spanish, Arabic Chinese, Punjabi and Tagalog, as well as both official languages, through Radio Canada International (RCI). We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

### **About CBC Music**

CBC Music is the leading curator of emerging and diverse Canadian music talent across platforms, playing the most Canadian artists and genres on radio, CBC Listen and [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca). We prioritize Canadian artists in a wide variety of genres on over 200 playlists available on CBC Listen, and publish daily national music coverage. CBC Music Live features live music recordings from across the country. Our music partnerships and events include The JUNOS, the Polaris Music Prize, Searchlight, the CBC Music Festival, The Canadian Music Class Challenge and Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **About Play MPE**

Play MPE is the leading global platform for music promotion distribution and discovery. The company now serves over 100 countries, is available in multiple languages, and has changed the way the music industry delivers and accesses content. Play MPE provides music promotion distribution for 1000s of record labels, promoters and artists connecting them to a growing community of vetted music industry decision makers. Play MPE's coveted distribution lists include: radio, satellite, media/blogs, music supervisors, music curators and more. Long standing global clients include Universal Music Group, Warner Music , Sony Entertainment, BMG, Big Machine, [PIAS], Curb I Word, Broken Bow, eOne Entertainment, Epitaph, Criteria, The Orchard and many more. [www.plaympe.com](http://www.plaympe.com)

### **Media Contacts:**

Polaris Music Prize media:

Joanne Settrington

(416) 884-4119

[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould

(514) 994-6295

[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

CBC

Teaghan Hawke

[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

Play MPE

Cate Horsley

[cateh@plaympe.com](mailto:cateh@plaympe.com)

Media assets (Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)

Pw: m3d1a

\*\*\*

## VOICI LA COURTE LISTE DU POLARIS 2021

**TORONTO, ON – 15 Juillet, 2021** – Le Prix de musique Polaris, présenté par [CBC Music](#), a dévoilé les 10 albums de sa courte liste de 2021.

La courte liste du Prix de musique Polaris 2021 est la suivante:

Leanne Betasamosake Simpson – *Theory of Ice*  
Cadence Weapon – *Parallel World*  
DijahSB – *Head Above The Waters*  
Dominique Fils-Aimé – *Three Little Words*  
Mustafa – *When Smoke Rises*  
The OBGMs – *The Ends*  
Klô Pelgag – *Notre-Dame-des-Sept-Douleurs*  
TOBi – *Elements Vol. 1*  
The Weather Station – *Ignorance*  
Zoon – *Bleached Wavves*

« La courte liste de cette année donne un excellent aperçu des artistes qui se trouvent à l'avant-garde de la musique canadienne, au-delà des frontières et des genres musicaux. Félicitations aux artistes en nomination, et merci aux membres dévoués de notre jury pour le temps et l'attention consacrés à l'élaboration de cette liste. Avec l'année éprouvante que nous avons tous passée, il est grand temps de prendre un moment de répit. Considérez ceci comme une invitation à faire tourner sans modération ces 10 albums remarquables », a déclaré Melissa Vincent, représentante du jury du Prix Polaris.

Les artistes en nomination ont été révélés lors de l'émission *Polaris Short List Special* diffusée plus tôt aujourd'hui dans tout le Canada sur CBC Music et via [CBC Listen](#). Animée par A. Harmony, cette émission spéciale présentait les albums de la courte liste 2021 ainsi que des entretiens avec des personnalités de CBC et des membres du jury du Polaris. Elle sera rediffusée sur CBC Music le dimanche 18 juillet, à 18 h.

Ce dévoilement sur CBC Music des 10 albums en nomination donne le coup d'envoi de son « été de la courte liste », une plongée approfondie dans l'univers des disques nommés et de leurs créateur.trice.s qui se poursuivra toute la saison.

Cet « été de la courte liste » comprend la série éditoriale Polaris Spotlight, qui abordera chaque album et artiste en nomination à partir du mardi 20 juillet. Celle-ci sera complétée chaque dimanche, à compter du 25 juillet, par une émission spéciale d'une heure intitulée *The Ten*, sur la radio de CBC Music. Chaque semaine, l'émission se penchera l'un des 10 albums de la courte liste, jusqu'à

l'annonce de l'album gagnant du Prix Polaris 2021. Suivez CBC Music sur [Instagram](#), [TikTok](#), [Twitter](#) et [Facebook](#) pour découvrir d'autres contenus liés au Polaris qui exploreront les albums de la courte liste et les artistes derrière ceux-ci.

### **Calendrier de l'« été de la courte liste » du Polaris 2021**

**Mardi 20 juillet** – Polaris Spotlight: Cadence Weapon's *Parallel World*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 25 juillet** – *The Ten: Cadence Weapon*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 27 juillet** – Polaris Spotlight: Leanne Betasamosake Simpson's *Theory of Ice*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 1<sup>er</sup> août** – *The Ten: Leanne Betasamosake Simpson*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 3 août** – Polaris Spotlight: TOBi's *Elements Vol. 1*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 8 août** – *The Ten: TOBi*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 10 août** – Polaris Spotlight: Klô Pelgag's *Notre-Dame-des-Sept-Douleurs*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 15 août** – *The Ten: Klô Pelgag*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 17 août** – Polaris Spotlight: Dominique Fils-Aimé's *Three Little Words*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 22 août** – *The Ten: Dominique Fils-Aimé*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 24 août** – Polaris Spotlight: DijahSB's *Head Above The Waters*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 29 août** – *The Ten: DijahSB*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 31 août** – Polaris Spotlight: Zoon's *Bleached Wavves*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 5 septembre** – *The Ten: Zoon*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 7 septembre** – Polaris Spotlight: The OBGMs' *The Ends*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 12 septembre** – *The Ten: The OBGMs*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 14 septembre** – Polaris Spotlight: Mustafa's *When Smoke Rises*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 19 septembre** – *The Ten: Mustafa*, sur CBC Music et CBC Listen

**Mardi 21 septembre** – Polaris Spotlight: The Weather Station's *Ignorance*, sur [CBCMusic.ca/polaris](#)

**Dimanche 26 septembre** – *The Ten: The Weather Station*, sur CBC Music et CBC Listen

En raison de l'incertitude concernant le retour des rassemblements publics, Polaris a choisi de ne pas organiser de gala cette année. Plus de détails concernant le dévoilement du lauréat ou de la lauréate du Prix de musique Polaris 2021 le 27 septembre 2021 seront annoncés au cours des prochaines semaines.

Le Prix de musique Polaris attribue 50 000 \$ à l'artiste ayant créé l'album canadien de l'année, jugé uniquement sur la base du mérite artistique, sans tenir compte du genre musical ou de la popularité commerciale. De plus, les neuf autres artistes en nomination dont les albums figurent sur la courte liste de 2021 recevront 3 000 \$ offerts par [Slaight Music](#). Pour la première fois cette année, le Prix de musique Polaris s'associe avec Play MPE pour offrir au lauréat ou à la lauréate un forfait de distribution et de promotion musicale à l'échelle mondiale pour une parution (simple ou album) d'une valeur pouvant atteindre 3 025 \$. Play MPE offrira également aux neuf autres artistes de la courte liste des forfaits de distribution d'une valeur pouvant atteindre 1 000 \$ chacun.

Les albums admissibles pour le Prix de musique Polaris 2021 doivent avoir été lancés entre le 1<sup>er</sup> mai 2020 et le 31 mai 2021. Un jury indépendant composé de journalistes, de diffuseur.euse.s et de blogueur.euse.s provenant de partout au Canada détermine la [longue](#) et [la courte liste](#). Onze personnes membres du jury élargi seront sélectionnées pour faire partie du grand jury. Ce grand jury choisira le gagnant ou la gagnante du Prix de musique Polaris.

Les gagnant.e.s antérieur.e.s sont Backxwash (2020), Haviah Mighty (2019), Jeremy Dutcher (2018), Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) et Final Fantasy/Owen Pallett (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

### **À propos du Prix de musique Polaris**

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadienne de grande qualité. Un groupe sélectionné de critiques de musique jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. [www.polarismusicprize.ca/fr/](http://www.polarismusicprize.ca/fr/)

**À propos de CBC/Radio-Canada**  
CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. Nous sommes la source d'information de

confiance au pays. Nos nouvelles, affaires publiques et affaires internationales présentent un point de vue typiquement canadien. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous offrons également du contenu en espagnol, en arabe, en chinois, en pendjabi et en tagalog, ainsi que dans les deux langues officielles, par l'intermédiaire de Radio Canada International (RCI). Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

### **À propos de CBC Music**

CBC Music est le plus important curateur de musique canadienne émergente et diversifiée sur toutes ses plateformes et le plus grand diffuseur d'artistes du Canada de tous genres musicaux par le biais de CBC Listen et [cbcmusic.ca](http://cbcmusic.ca). Nous mettons l'accent sur un vaste éventail d'artistes canadiens dans plus de 200 listes de lecture offertes par CBC Listen, en plus de couvrir quotidiennement l'actualité musicale. CBC Music Live offre des enregistrements de concerts musicaux réalisés dans toutes les régions du pays. La liste de nos partenaires musicaux et événementiels comprend les Prix JUNO, le Prix de musique Polaris, Searchlight, le CBC Music Festival, le Canadian Music Class Challenge et Canada Listens. [www.cbcmusic.ca](http://www.cbcmusic.ca)

### **À propos de Play MPE**

Play MPE est la principale plateforme de distribution, de promotion et de découvertes musicales au monde. Desservant aujourd'hui plus de 100 pays et disponible en plusieurs langues, elle a transformé la façon dont l'industrie musicale diffuse les contenus et accède à ceux-ci. Play MPE assure la distribution et la promotion musicale pour des milliers de maisons de disques, promoteurs et artistes en les mettant en lien avec une communauté croissante d'instances décisionnelles de l'industrie musicale. Les listes de distribution convoitées de Play MPE comprennent : la radio, la diffusion satellite, les médias ou blogues, les superviseurs musicaux, les conservateurs musicaux et plus encore. Parmi sa clientèle internationale de longue date figurent Universal Music Group, Warner Music, Sony Entertainment, BMG, Big Machine, [PIAS], Curb I Word, Broken Bow, eOne Entertainment, Epitaph, Criteria, The Orchard et plusieurs autres. [www.plaympe.com](http://www.plaympe.com)

### **Contacts medias:**

Prix Polaris (Québec):  
Magali Ould  
(514) 994-6295  
[magali@polarismusicprize.ca](mailto:magali@polarismusicprize.ca)

Prix Polaris (Canada):  
Joanne Setterington  
(416) 884-4119  
[joanne@indoorrecess.com](mailto:joanne@indoorrecess.com)



CBC  
Teaghan Hawke  
[teaghan.hawke@cbc.ca](mailto:teaghan.hawke@cbc.ca)

Play MPE  
Cate Horsley  
[cateh@plaympe.com](mailto:cateh@plaympe.com)

Matériel promo (Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):  
[polarismusicprize.ca/media](http://polarismusicprize.ca/media)  
Mot de passe: m3d1a

Partners /  
Partenaires

play▷mpe

 ((SiriusXM))

 RADIO  
STARMAKER  
FUND

 STINGRAY

 LIXAR  
est. 1990 | DRIVEN BY DATA  
POWERED BY THE CLOUD

SOCAN

 Canada Council  
for the Arts | Conseil des arts  
du Canada